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Bestyrelsesmøde 28. november 2023 
Danmarksgade 8, 6500 Vojens 
Start kl. 18:30 Slut kl. 21:00 

Referat 
  

Mødeleder: Karl Posselt  

Deltagere: Karl Posselt  

 Ditte O’Neill  

 Anne-Marie Hundebøl 

 Solveig Larsen 

 Calle Simonsen 

 Kurt Hansen  

 René Holm 

 Lisa Nielsen – suppleant 

Fraværende: Frank Thomsen – suppleant 

 Lene Bitsch Bierbaum – byrådsmedlem 

 Preben Holmberg – byrådsmedlem 

 Finn Lykkeskov – byrådsmedlem 

 Marie Skødt – byrådsmedlem 

 Jens Friis Felber – byrådsmedlem  

 Tina Rosenkilde Hansen – byrådsmedlem 

 Bitten Jensen – kommunal repræsentant 

Referent: Ditte O’Neill 
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1. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer (20 min.) 
Sagsfremstilling:  

Der orienteres mundtligt om status på igangværende / gennemførte / kommende projekter   

- Vojens Bypark 

- Diversitetsprojekt mellem Over Jerstalvej og Vojensvej  

- Forsøg med tilbud til børn/unge på banegården 

- Tavle med sponsorskilte fra fredskoven i Vojens Fritidscenter 

- Hærværkssager – i Rådhuscentret og ved Vojens Skyttecenter 

- Jegerup Kirkesti – status for vedligeholdelse 

- Julestjerner 

- Repair Café 

- VojensMail 

- Flag(stænger) i Rådhuscentret 

- borgerforslag om frugttræer ved Billundsøerne og Fuglesøen? 

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning:  

Forsøg med tilbud til børn/unge på banegården forventes at starte 1. december 2023. 

VojensMail har pt. ca. 525 abonnenter. 

Orientering taget til efterretning. 

 

2. Økonomi (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Orientering om økonomien samt overblik over disponerede midler. 

Indstilling:  

Orientering tages til efterretning. 

Beslutning:  

Orientering taget til efterretning. 
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3. Opfølgning på tilskud til projekter, der endnu ikke er realiseret (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Forum Vojens har tidligere givet betingede tilsagn om tilskud til: 

- Grundejerforeningen for Billundområdet – fornyelse af legeplads på Dyssebakken (75.000 kr.) 

- Grusstier ved Dyssebakken/Fuglehaven (15.000 kr.) 

- Legeplads ved Fuglesøen (300.000 kr.) 

 

Projekterne har ikke kunnet realiseres så hurtigt som forventet, men lever stadig. 

Bestyrelsen tager stilling til, om tilsagnene skal opretholdes.  

Indstilling:  
 
De givne tilsagn forlænges foreløbig i yderligere 1 år indtil udgangen af 2024. Derefter tages stilling på ny, 
hvis tilsagnene ikke er udnyttet. 
 

Beslutning: 
Tilbagemeldingen fra Grundejerforeningen er, at projektet ikke realiseres i 2023, men de fortsætter 
arbejdet i 2024. Endnu ingen tilbagemelding på status fra Grusstier ved Dyssebakken/Fuglehaven og 
Legeplads ved Fuglesøen. 

Alle tilsagn forlænges i 1 år indtil udgangen af 2024. 
 

4. Orientering om status vedr. Udviklingsplan for Vojens (10 min.) 
Sagsfremstilling:  

I forlængelse af “Levende Bymidte – udviklingsplan for Vojens“, der udkom er der nedsat en styregruppe 

under Haderslev Kommunes Land- og Byudviklingsudvalg. 

Bent Kloster er formand for styregruppen, der er sammensat af politikere og repræsentanter for Forum 

Vojens, og gruppen får støtte af relevante ledere og medarbejdere fra forvaltningerne. Styregruppen kan 

desuden nedsætte arbejdsgrupper efter behov. 

Der forestår nu en proces, hvor styregruppen prioriterer de enkelte indsatser. Derefter undersøges, om 

eller hvordan forslagene kan realiseres. I nogle tilfælde indhentes faglig bistand udefra, og til sidst skal der 

findes finansiering til projekter, hvor de penge, der allerede er på budgettet, ikke rækker. 

Alt i alt er der sat gang i en proces, der kommer til at tage tid, men der er grund til optimisme, og det varer 

forhåbentlig ikke længe, før de første resultater kan ses i byen. 

Noget af det, styregruppen arbejder med i øjeblikket, er forskønnelse og opgradering i Rådhuscentret, 

tilbud/lokaler til børn/unge på Banegårdspladsen, offentlige toiletter i tilknytning til stationen og en 

klimaløsning, der kan være med til at lede den stigende mængde overfladevand væk fra 

hovedgade/cykelsti. Parallelt hermed foreslås nedsat en arbejdsgruppe vedr. Vojens Hallerne, lige som der 

bliver arbejdet på forbedring af sikkerheden i krydset Østergade/Stadionparken.   

Indstilling:   

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning: 

https://vojens.dk/wp-content/uploads/2023/03/Levende-bymidte-Udviklingsplan-for-Vojens.pdf
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Orientering taget til efterretning. 

Bilag: Referat fra møde 3 i Styregruppen 

 

5. Ansøgning (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

I Levende Bymidte – Udviklingsplan for Vojens (s. 26-29) foreslås en række indsatser i Rådhuscentret. Bl.a. 

forskønnelse og opgradering af det centrale torv, omstrukturering af p-pladser og gennemkørsel og 

opgradering af kant-zoner foran (udvalgte) butikker. 

Styregruppen har brug for ekstern hjælp til at få belyst mulighederne, og der er lavet en foreløbig aftale 

med et lokalt arkitektfirma om at udarbejde en situationsplan, 3-4 nedslag, forslag til overflader og en 

faseplan. 

Styregruppen betragter det som en forudsætning for det videre arbejde at få konkretiseret og kvalificeret 

ideerne om udvikling af Rådhuscentret og ansøger Forum Vojens om 50.000 kr. til formålet. 

Indstilling:  

Forum Vojens imødekommer ansøgningen med en bevilling på 50.000 kr. 

Beslutning: 

Godkendt som indstillet. 

Bilag: Udeområder ved Rådhuscentret 

 

6. Offentlige toiletter (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Det har lige siden lukningen af adgangen til toiletterne på stationen været et stort ønske at få genåbnet 

eller etableret nye toiletter til gavn for både byens borgere og rejsende. 

Forvaltningen (Teknik og Miljø) har undersøgt mulighederne og anbefaler en løsning med nye, offentlige 

toiletter i forbindelse med Vojens Station / Banegårdsplads. 

Styregruppen vedr. udviklingsplanen for Vojens håber, at denne løsning kan realiseres.  

Én ting er etablering, men offentlige toiletter kræver en betydelig indsats og økonomi til drift – daglig 

rengøring og vedligeholdelse. 

Medmindre indførelse af brugerbetaling kan indbringe tilstrækkelig økonomi til driften, kan det blive 

nødvendigt at lukke toiletterne ved Alexandraparken som forudsætning for at åbne nye toiletter i 

stationsområdet.  

Indstilling:  

Hvis ønsket om toiletter i stationsområdet bliver opfyldt, er Forum Vojens villig til at acceptere en lukning 

af toiletbygningen ved Alexandraparken, medmindre brugerbetaling kan finansiere driften. 

Beslutning: 

https://vojens.dk/wp-content/uploads/2023/03/Levende-bymidte-Udviklingsplan-for-Vojens.pdf


Bestyrelsesmøde i Forum Vojens, den 28-11-2023    
 

5 
 

Godkendt som indstillet. 

 

Bilag: Stationstoiletter 

 

7. Statusinformation om Vojens Handel HER (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

I en mail, sendt til alle medlemmer i Vojens Handel HER i Haderslev Erhvervsråd, orienterer HER og 

Aktivitetsudvalget om den økonomiske situation og de aktiviteter, der er planer om for 2024. 

Mailen er vedhæftet dagsordenen som bilag. 

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning 

Beslutning: 

Orientering taget til efterretning. 

Bilag: Mail om Julemandsvækning, julen i Vojens og et blik mod 2024 

 

8. Årshjul/mødeplan frem til årsmøde 2025 (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Mødeplan for det kommende år, frem til årsmødet i marts 2024, skal fastlægges. Følgende mødedatoer er 

foreslået og tidligere besluttet: 

• Onsdag den 24. januar 2024 

• Torsdag den 29. februar 2024 

• + Årsmøde, torsdag den 14. marts 2024 
 
Forslag til yderligere bestyrelsesmødedatoer frem til årsmødet 2025: 

• Onsdag den 17. april 2024 

• Torsdag den 13. juni 2024 

• Tirsdag den 20. august 2024 

• Torsdag den 10. oktober 2024 

• Tirsdag den 3. december 2024 

• Onsdag den 22. januar 2025 

• Tirsdag den 25. februar 2025 

• + Årsmøde torsdag den 13. marts 2025 
 
Indstilling:  
 
Årshjul og mødeplan drøftes, justeres om nødvendigt - og godkendes.  
 

Beslutning:  

I årsplanen tilføjes vedligehold af julestjerner i efteråret 2024. Mødeplan og årshjul blev herefter godkendt. 
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Bilag: Årsplan for Forum Vojens 2024-25. 

 

9. Status for årets resultater (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Bestyrelsen gør status over årets resultater med henblik på en orientering af borgerne via lokalpressen og  
Forum Vojens´ egne kanaler.  
 
Indstilling:  

Bilag, som er vedlagt dagsordenen, drøftes, tilrettes og godkendes. 

Beslutning:  

Nytårshilsen 2023 blev godkendt. 
 
Bilag: Nytårshilsen 2023 

 

10. Borgerprojekter 2024 (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Det er ikke nogen hemmelighed, at det har voldt problemer at få ideen om borgerprojekter i Vojens bredt 
tilstrækkeligt ud, og vi famler os i nogen grad frem ift. hvad der virker bedst. 
 
Invitation til et offentligt borgermøde om borgerprojekter forventes ikke at give noget stort eller 
repræsentativt deltagerantal. I stedet for et offentligt møde om borgerprojekter foreslås derfor, at vi på 
anden måde informerer om muligheden for at søge om penge til mindre projekter til gavn for 
lokalområdet. Det kan ske via hjemmeside, Facebook, annoncering og indlæg i lokalpressen – f.eks. ved at 
tage udgangspunkt i interviews med sidste år initiativtagere og beskrivelse af de gennemførte 
borgerprojekter. 
 
Indstilling:  

Der informeres i 2024 om borgerprojekter uden et startmøde. 

Beslutning:  

Godkendt som indstillet. 

Bilag: https://vojens.dk/borgerprojekter-2023/  

 

11. Udmelding til offentligheden (5 min.) 
Sagsfremstilling:  

Punktet er på dagsordenen som led i bestyrelsens ønske om større synlighed blandt borgere, lokalpresse og 

politikere.  

Indstilling: 

https://vojens.dk/borgerprojekter-2023/
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Det drøftes og besluttes, hvilke områder der evt. skal kommunikeres om. 

 

Beslutning: 

Der udmeldes om: 

• Nytårshilsen 2023 

• Forsøg med børne-/ungefaciliteter på Banegården 

 

12. Punkter til næste møde (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Næste bestyrelsesmøde i Forum Vojens er den 24. januar 2024. 

Er der allerede nu forslag til punkter til næste dagsorden, er det hensigtsmæssigt at få dem noteret, så vi er 

sikre på, at de kommer med, og forberedelse evt. kan igangsættes. 

Indstilling: 

Det drøftes, om der på nuværende tidspunkt er punkter, som skal på dagsordenen til næstkommende 

bestyrelsesmøde. 

Beslutning: 

Punkter på dagsordenen ifølge årsplanen. 

 

13. Evt. (5 min.) 
  


